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Folketingets Retsudvalg har den 9. november 2011 stillet følgende spørgsmål 
nr. 139 (alm. del) til ministeren for sundhed og forebyggelse, som hermed be-
svares endeligt. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Peter Skaarup (DF).

Spørgsmål nr. 139:
’’’Vil ministeren medvirke til at skærpe straffen for organiseret handel med og
produktion af doping således, at kriminalitetsformen bliver proportional med
kriminalitetens grovhed samt den høje indtjening, som bagmændene tjener på
salg og produktion af de ulovlige stoffer? ”

Svar:
Jeg kan henholde mig til den i justitsministerens svar på Retsudvalgets 
spørgsmål nr. 128 (alm. del) bilagte udtalelse fra Rigsadvokaten om overtræ-
delser af lov om forbud mod visse dopingmidler. 

I udtalelsen konkluderer Rigsadvokaten, at der på det foreliggende grundlag 
efter Rigsadvokatens opfattelse ikke er anledning til at overveje en yderligere 
skærpelse af straffene for overtrædelse af lov om forbud mod visse doping-
midler i forhold til den strafskærpelse, som blev gennemført i 2009 vedrørende 
forhandling, udlevering eller fordeling af dopingmidler, ligesom Rigsadvokaten
ikke finder, at der er grundlag for at statuere, at der er behov for at udvide poli-
tiets efterforskningsmuligheder i disse sager.

Jeg har noteret mig, at det af udtalelsen fremgår, at Rigsadvokaten sammen 
med Rigspolitiet løbende vil følge udviklingen på området med henblik på at 
vurdere, om der måtte opstå grundlag for at tage spørgsmålene op på ny. Så-
fremt Rigsadvokaten efter en sådan genovervejelse måtte mene, at den gæl-
dende lovgivning ikke er tilstrækkelig, vil jeg være lydhør over for det.

Med venlig hilsen
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